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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

 

1. Ordföranden Therese Carlborg (M) och vice ordföranden 

Stefan Nilsson (MP) fick i uppdrag att justera dagens 

protokoll. 

2. Protokollet justeras den 16 juni 2014. 

 

 

Anmäldes att protokollet från den 22 maj 2014 justerades den 

27 maj 2014. 
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§ 2   

Genomförandebeslut gällande ny förskola i kvarteret 
Björnlandet i Norra Djurgårdsstaden 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om att bygga en 

förskola för fyra barngrupper inom kvarteret, etapp Västra i 

Norra Djurgårdsstaden. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av att genomföra projektet 

med den nya förskolan. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsförvaltningen att 

beställa genomförandet av AB Svenska Bostäder och att 

teckna hyresavtal med AB Svenska Bostäder, under 

förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner projektet. 

 
Ärendet 

Detta genomförandebeslut rör en förskola i etapp Västra som 

byggs i kvarteret Björnlandet av AB Svensk Bostäder. 

Utbyggnaden av stadsutvecklingsområdet Norra 

Djurgårdsstaden medför ett behov av nya förskolor motsvarande 

det antal förskolebarn som förväntas flytta in i området. 

Förskolan är den tredje i området med en total yta på 709 kvm 

och plats för 72 barn. Byggstart beräknas att ske hösten 2014. 

Förskolan bedöms vara klar för start av verksamheten årsskiftet 

våren 2017.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2014. Dnr 2014-335-2.6. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) yrkade bifall till 

miljöpartiets förslag vilket innebär återremiss. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde först förslaget om att avgöra ärendet idag 

mot förslaget att avgöra ärendet senare vilket innebär återremiss. 

Ordföranden fann att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden ställde därefter de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag. 
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Reservation 

Vice ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

Nämnden beslutar  

 

att återremittera ärendet 

 

att anföra följande: 

 

I de handlingar vi fått finns inte nog med information för 

nämnden att fatta ett välgrundat beslut. Det saknas information 

om hur förskolan lever upp till den miljöprofil staden har 

beslutat om. I hyresofferten står bl. a. att förvaltningen ska 

betala en tilläggskostnad för installation av avfallskvarn. 

Avfallskvarn eller att på annat sätt erbjuda utsortering av 

biologiskt avfall är ett av kraven i miljöprofilen och inte något 

som hyresgästen ska debiteras för som en extra kostnad. 

Vilken byggstandard har använts? Kommer förskolans lokaler 

vara giftfria och klimatsmarta? Vilken klassning har 

byggstandarden? 

I hyresofferten står att förvaltningen ska erlägga ersättning för 

lokalernas uppvärmning och vattenförbrukning – men det nämns 

t.ex. inget om huruvida lokalerna utrustats med pedagogisk 

energi- och vattenbesparande utrustning, m. m. vilket borde vara 

en förutsättning för att få uppföra förskolor inom 

miljöprofilsområdet. 

Vi ser positivt på förvaltningens planering av förskolor i Norra 

Djurgårdsstaden. Vi vill dock påpeka vikten av rätt kravställning 

på byggherren när förvaltningen beställer nya förskolor, för att 

garantera miljövänliga och giftfria miljöer för områdets små 

barn.  

Vi anser att alla förskolor som beställs av förvaltningen ska var 

certifierade enligt Miljöbyggnad i så kallad guldklass och att de 

ska vara Svanen märkta. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten 

Jaime Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Norra Djurgårdsstaden är en stor byggarbetsplats under ett antal 

år. Det är viktigt att uppmärksamma att en byggarbetsplats 

egentligen inte är en plats för barn. Det kan finnas en risk att 
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byggdelar faller ner på barnens lekplats och byggdamm som rivs 

upp, vilket kan vara skadligt. 

Det är därför viktigt att under byggtiden upplysa om 

säkerhetsfrågorna kring förskolorna och att luftkvaliteten och 

ljudnivån inte påverkar barnens/personalens hälsa negativt.  

 

Det är glädjande att ett tillagningskök planeras i förskolan. 

Enligt förskoleundersökningen är föräldrars behov av 

information kring mat en viktig fråga och med ett eget kök torde 

informationen kunna bli bättre. Att också kunna införa mer 

ekologisk mat kan komma att bli lättare med ett eget kök. 

Installation av avfallskvarnar är ett viktigt miljötänk som 

förhoppningsvis går att genomföra. 
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§ 3   

Rutiner för rapporter och anmälningar enigt 14 kap 
socialtjänstlagen (SoL) och 24 § lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) – lex Sarah 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens rutiner för 

rapporter och anmälningar enligt 14 kap SoL och 24 § LSS. 
 
Ärendet 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser i 15 kap 

Socialtjänstlagen (SoL) och 24 § Lag om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) när det gäller missförhållanden. 

Dessa bestämmelser brukar kallas ”Lex Sarah”. De nya bestäm-

melserna gäller för all verksamhet inom social-tjänsten samt 

verksamheter enligt Lag med särskilda bestämmelser om vård 

av unga (LVU) och Lag om vård av missbrukare i vissa fall 

(LVM). I juni 2013 antog Kommunfullmäktige (KF) riktlinjer 

för lex Sarah gällande staden.  I avvaktan på KF:s beslut antog 

Östermalms stadsdels-nämnd den 7 februari 2013 preliminära 

rutiner för hantering av lex Sarah. Förvaltningen har utifrån 

KF:s riktlinjer utarbetat lokala rutiner för hantering av rapporter 

och anmälningar enligt 14 kap SoL och 24 § LSS. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2014. Dnr 2013-39.1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i 
vissa fall (LVM) och förordnande enligt lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan nämnda 

socialinspektörer och socialsekreterare vid socialjouren att 

begära polishandräckning enligt LVM 45 § och 2 stycket 

inom nämndens eget ansvarsområde. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan nämnda 

socialinspektörer och socialsekreterare vid socialjouren att 

begära polishandräckning enligt LVU § 43 1 stycket 2 

punkten inom nämndens eget ansvarsområde. 

3. Omedelbar justering. 
 
 
Ärendet 

Socialinspektörer: Annette Borell, Agneta Engström, Maria  

Larsson, Maria Mistander, Inga-Lill Renhorn Källgren, Liselotte 

Tronders. 

 

Socialsekreterare: Ann Bergholz Flynn, Chris Bremark, Susanne 

Cavallius, Daniel Colegate, Lars Cronstrand, Anneli Fastborg,  

Helena Holm, Anna-Carin Jevrell Monié, Ulla Schöldström, 

Lars Stenman, Margareta Svensson, Anneli Wernstedt, Tuija 

Viljakka, Linda Lillieström, Ulrika Paleús, Charlotta Thorelius, 

Tanja Lernbo, Rasmus Bergström.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 juni 2014. Dnr 2014-376-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Deltagande i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 

Beslut 

Östermalms stadsdelsnämnd godkänner att Kampementets vård- 

och omsorgsboende deltar i Stockholms stads 

kvalitetsutmärkelse 2014. 
 
Ärendet 

Kampementets vård- och omsorgsboende har valt att delta i 

Stockholms stads kvalitetsutmärkelse och har lämnat in sitt 

tävlingsbidrag till stadsledningskontoret den 19 maj 2014. 

Enligt stadens anvisningar ska respektive nämnd godkänna att 

en enhet deltar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 juni 2014. Dnr 2014-376-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd för 
Båtskroten Sverige AB (Takel & Tåg på Djurgården) 

Beslut 

1. Båtskroten Sverige AB, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin och starköl, måndag till söndag i 

café/restaurang Tackel & Tåg, samt i dess uteservering, 

Beckholmsvägen 14, 115 21 Stockholm, enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Båtskroten Sverige AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten för Tackel & Tåg på 

Djurgården, samt till dess uteservering. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan.     

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 maj 2014. Dnr 2014-324-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Yttrande avseende alkoholserveringstillstånd för 
Pourias Coffee house (Lilla P) 

Beslut 

1. Pourias Coffee house, bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera spritdrycker, vin och starköl, i Lilla P samt i 

uteservering enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Pourias Coffee house ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten till restaurang Lilla P samt 

till dess uteservering, Karlavägen 61. Förvaltningen finner inte 

att alkoholserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2014. Dnr 2014-316-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Detaljplan för Honrblåsaren 5, stadsdelen Östermalm 
SDp 2013-01601 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har inbjudit till samråd om förslaget till 

detaljplan för Hornblåsaren 5som ägs av brf Hornblåsaren 5. 

Fastigheten avgränsas av Strandvägen och Linnégatan samt av 

fastigheterna Hornblåsaren 6 och 4. 

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra inredning av två 

bostadslägenheter i en del av fastighetens vind genom att höja 

taknocken med 1,1 m. Planen syftar även till att ge planstöd för 

befintliga byggnadsdelar. 

Stadsdelsförvaltningen har inga synpunkter på 

detaljplaneförslaget. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 maj 2014. Dnr 2014-334-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Ärendet avser ombyggnad av fastigheten Hornblåsaren 5 på 

Strandvägen / Linnégatan i Stockholm. Två nya lägenheter kan 

skapas på vinden på den sida som vetter mot Linnégatan. Det 

kan ske genom att taket mot Linnégatan höjs med drygt en 

meter. Utseendet mot gatan förändras endast obetydligt men ett 

antal takkupor mot Linnégatan tillkommer. Då sådana kupor 

redan finns på sidan mot Strandvägen förändrar det inte 

karaktären på huset. De nya lägenheterna får en tyst sida mot 

gården.  

 

Mot bakgrund av att den tillkommande bebyggelsen främst 

hamnar på gårdssidan och inte förändrar utseendet på den 

befintliga byggnaden har vi inget att erinra mot det föreslagna 

bygglovet. Vi ställer oss därför bakom förvaltningens förslag till 

beslut.  
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§ 9  

Detaljplan för Gasverket västra i Norra 
Djurgårdsstaden 

Beslut 

Remissen bevaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan för Gasverket västra i Norra Djurgårdsstaden. 

Detaljplanens huvudsyfte är att möjliggöra ett bevarande samt 

en utveckling av del av de befintliga byggnaderna och utomhus- 

miljöerna inom Gasverket. I planförslaget ryms en skola för 900 

elever (med möjlighet till förskola), friliggande förskola för ca 

75 barn, idrottshall med fullstor bollplan, spårvägsmuseum, 

internationell gästspelsscen för 750 – 2000 besökare samt 

centrumändamål anpassat till byggnadernas kulturhistoriska 

värden. Gasverksvägens sträckning ändras och en byggnad rivs. 

De befintliga konstgräsplanerna på Hjorthagens IP ingår också i 

planområdet. 

 

Förvaltningen anser att planförslaget ger förutsättningar för en 

spännande utveckling av Gasverksområdets västra del. 

Förvaltningen har i dialog med exploateringskontoret och 

stadsbyggnadskontoret fört fram behov av en friliggande 

förskola och en förskola integrerad i skolan vilket tillgodoses i 

detaljplane- förslaget. Förvaltningen anser att det är positivt att 

en barnkonsekvensanalys tagits fram och anser att det är viktigt 

att planförslaget analyseras och justeras utifrån förslagen i 

barnkonsekvensanalysen. 

 

Förvaltningen anser att det är positivt att detaljplanen föreslår en 

upprustning av Klockparken till en finpark med historisk prägel. 

Förvaltningen bedömer dock att det finns anledning att 

ytterligare se över plangränserna mellan fastigheterna och 

parkmarken. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 maj 2014. Dnr 2014-342-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade att nämnden 

antar förvaltningens förslag till beslut. 
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Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) yrkade bifall till 

socialdemokraternas förslag. Vice ordföranden Stefan Nilsson 

m.fl. (MP) anslöt sig till socialdemokraternas förslag. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och vice 

ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut  

Nämnden beslutar 

  

att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Syftet med ärendet är att för framtiden bevara och utveckla 

gasverksområdet för ny verksamhet. Förslaget innebär att 

förutom kontor och museum nya skolor för ca 900 elever och 

förskolor för ca 75 elever tillskapas. Vi saknar emellertid något 

om fritidsverksamhet för barn och unga i området. Detta är en 

viktig fråga eftersom det visat sig att nämnden i stadens 

revisionsrapport 2012 inte kunnat erbjuda fritidsaktiviteter 

enligt kommunfullmäktiges intentioner och enligt rapporten 

2013 behöver nämnden utveckla utbudet för barn och ungdomar 

med funktionsnedsättning. Det är därför viktigt att utreda frågan 

om att etablera ett Aktivitetshus för unga/Humlanhus typ 

Fryshus i någon av de gamla tegelbyggnaderna.  

 

Ny verksamhet i de gamla kulturminnesskyddade gasklockorna 

föreslås med teater och musik. En idrottshall med bollplan 

tillkommer i anslutning till Hjorthagens idrottsplats.  

Gasverksområdet i sin helhet är av högt kulturhistoriskt värde. 

Ny bebyggelse skall möta den befintliga med högkvalitativ 

arkitektur. 

  

I planen prioriteras fotgängare och cyklister framför 

privatbilister och antalet parkeringsplatser hålls tillbaka. Många 

grönytor anläggs och lekplatser skapas. Dock kan konstateras att 

skolgården är i minsta laget. En ny gångled utefter Hjorthagens 

idrottsplats östra sida öppnas som kompletterar den nu befintliga 
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på västra sidan. Både Bobergsgatan och Gasverksvägen får 

gångstråk och cykelbanor. 

 

Tyvärr innebär planen också att många träd måste tas bort samt 

att det gamla marketenteriet rivs. Gasverksvägen läggs om så att 

förskolan hamnar söder om vägen och således avskiljs från 

övriga skolor. Scenverksamheten vid gasklockorna kräver 

angöring av långa lastbilar, 18 meter. Sett till bevarande av de 

kulturhistoriska värdena är det oroande. Vi anser att en ramp för 

underjordisk lastning och lossning till gasklocka 1 med en 

koppling till gasklocka 2 är att föredra trots att det medför högre 

kostnad. I det här fallet med en mycket lång tidshorisont är det, 

enligt vårt sätt att se, viktigare att i första hand prioritera det 

kulturhistoriska värdet.  

  

Vi ställer oss således i huvudsak bakom förvaltningens 

remissvar men noterar särskilt att skola och förskola anläggs 

precis intill Gasverksvägen med eller utan skyddsmur. 

Visserligen kommer trafikmängden på denna väg förmodligen 

att minska när Norra länken öppnar i november 2014 men 

erfarenheten talar för stor försiktighet i den bedömningen. Vi 

föreslår att trafiken till och från Ropsten stängs för genomfart 

och endast lokal trafik tillåts på Gasverksvägen den dag då 

skolorna öppnar och Norra länken finns på plats. Enligt tidigare 

överenskommelser ska Björnnäsvägen stängas för genomfart då 

Norra länken öppnas. Då minskar också behovet av genomfart 

på Gasverksvägen.  

Mot bakgrund av tidigare verksamhet inom gasverksområdet 

måste i samband med kommande arbeten alla byggnader och 

fyllnadsmassor kontrolleras med avseende på föroreningar. Det 

gäller i synnerhet på barnens skolgård och lekplatser. Det finns 

två bergrum i Hjorthagsberget inte långt från planområdet som 

tidigare använts för lagring av råbensin. Denna lagring har skett 

direkt mot bergväggen varför troligtvis små mängder bensin 

kommer att finnas kvar även efter sanering. Läckage till 

grundvatten kan förekomma. Vi anser det är viktigt med ett 

avtal om fortsatt sanering och att kostnaden som sig bör belastar 

förorenaren. 

 

Det skall bli spännande att följa fortsättningen på projektet 

Gasverket. De gamla vackra gasklockorna öppnar upp för en ny 

unik stadsmiljö och en särpräglad teater- och musikmiljö. Det är 

roligt att så stor del av miljön här tillägnas våra barn som 

förhoppningsvis kommer att präglas av det.                                                              
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Jaime Barrios m.fl. (V) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Gällande Detaljplan för Gasverket västra i Norra 

Djurgårdsstaden: på s. 25 i tjänsteutlåtande står att det planeras 

en yta för spontanidrott på taket av idrottshallen i området 

”Gasverket västra” i Norra Djurgårdsstaden. Ytan ska täcka 

behovet av  

lek och spontanidrott för både tjejer och killar i skolåldern.  

 

Vi rekommenderar att det görs en aktiv satsning för att ytan 

verkligen ska användas av tjejer i lika stor utsträckning som av 

killar. Erfarenheter från t.ex. Malmö stad (som arbetar aktivt 

med jämställdhet) visar att killar oftast tar över 

spontanidrottsplatser om inga speciella satsningar görs. 

 

Ett sätt att utforma spontanidrottsplatser så att tjejer också tar 

del av dem är t.ex. att andra fritidsaktiviteter använder sig av 

spontanidrottsplatsen och erbjuder särskilda aktiviteter enbart 

för flickor där. Det är en mycket relevant aspekt och samverkan 

med olika aktörer är berikande och viktigt för att säkerställa 

jämställdhetsintegrering. För fler idéer skulle förvaltningen 

kunna ta hjälp av personer, kommuner eller organisationer som 

har erfarenhet med jämställdhetsintegrering.  
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§ 10   

Yttrande över årsrapport för Östermalms 
stadsdelsnämnd år 2013 

Beslut 

Nämnden godkänner och överlämnar detta tjänsteutlåtande till 

Stockholms stads revisorer. 
 
Ärendet 

Stockholms stads revisorer har granskat Östermalms 

stadsdelsnämnds verksamhetsår 2013. Stadsrevisionen har 

överlämnat årsrapport till stadsdelsnämnden för yttrande senast 

2014-06-30.  

 

Den årliga revisionen omfattar granskningar och bedömningar 

gällande stadsdelsnämndens ekonomiska och 

verksamhetsmässiga resultat, nämndens styrning, uppföljning 

och kontroll av verksamheten samt nämndens bokslut, delårs-

rapport och räkenskaper.  

I rapporten redovisas översiktlig uppföljning av i vad mån 

nämnden har beaktat rekommendationer från tidigare års 

granskning samt resultatet av revisionsårets grundläggande och 

fördjupade granskningar. De brister som noterats i 

granskningarna är inte av sådan omfattning att det påverkar 

bedömningen av nämndens totala verksamhetsmässiga resultat. 

Förvaltningen anser att stadsrevisionens rekommendationer ska 

följas och arbetar för det. Flertalet granskningsresultat har 

kommenterats av förvaltningen.  

Stadsrevisionen bedömer sammantaget att Östermalms 

stadsdelsnämnd har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt 

och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, och att 

nämnden under år 2013 i allt väsentligt har nått kommunfull-

mäktiges mål för verksamheten, sina egna mål samt uppnått i 

verksamhetsplanen angiven verksamhet.  

Stadsrevisionen anser att nämndens interna kontroll har varit 

tillräcklig, och bedömer att bokslut och räkenskaper är 

rättvisande samt följer gällande regler och god redovisningssed. 

Underlagen till bokslutet är i god ordning och nämnden har 

förklarat avvikelser på ett tillfredsställande sätt.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 maj 2014. Dnr 2014-268-1.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och vice 

ordföranden Stefan Nilsson m.fl. (MP) anmälde ett gemensamt 

särskilt uttalande. 

 

Stadsrevisionen har vid granskningen av Östermalms 

stadsdelsnämnd gjort bedömningen att verksamheten bedrivs på 

ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt och att nämnden under år 2013 i allt 

väsentligt har nått kommunfullmäktiges må för verksamheten, 

sina egna mål samt uppnått i verksamhetsplanen angiven 

verksamhet.  

 

Icke desto mindre gör Stadsrevisionen nedslag på en del 

områden som stadsdelen behöver arbeta särskilt aktivt med.  

 

Det gäller framför allt fritidsverksamhet för personer med 

funktionsnedsättning där nämnden behöver bli aktivare i arbetet 

med att utveckla utbudet. Det nya Humlanhuset, det nu nedlagda 

Pool-huset eller G-punkten skulle kunna användas som 

aktivitetslokaler för barn och unga med funktionsnedsättning.  

Utomhusaktiviteter kan till exempel med fördel läggas i Stora 

Skuggans 4H-gård eller andra parker.  

 

När det gäller andra delar som stadsrevisionen har anmärkningar 

på till exempel förskolornas ob-tider, ekonomisk uppföljning av 

projekt, rutiner beträffande remittering till Jobbtorg, arbetas det 

aktivt med på ett tillfredsställande sätt. Nämnden över lag får ett 

gott betyg av revisorerna samt att kontroller och uppföljningar 

fungerar bra.  
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§ 11   

Månadsrapport maj 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för i år, efter resultatdispositioner en 

budget i balans. Smärre avvikelser återfinns inom äldreomsorg, 

administration samt socialtjänst. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 juni 2014. Dnr 2014-060-1.2.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Förskoleundersökning 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Årets resultat i förskoleundersökningen avseende stadsdelens 

kommunala förskolor är det bästa någonsin. Stadsdelens 

föräldrar med barn inskrivna i stadsdelens kommunala förskolor 

ger förskolorna sina högsta och bästa omdömen någonsin i 

förskoleundersökningens historia. Det är resultat i världsklass 

som uppnås i 23 av årets 25 påståenden (Bilaga). Östermalms 

kommunala förskolor har de mest nöjda föräldrar i stadens 

kommunala förskolor.  

Årets undersökning är en totalundersökning och riktas till 

samtliga vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholm stad, 

både kommunalt drivna förskolor och enskilt drivna ingår i 

undersökningen. Undersökningen genomfördes under vecka 8-

15 år 2014.  

Syftet med undersökningen är att utveckla den pedagogiska 

kvaliteten i varje enskild förskola. Resultaten används även för 

att underlätta valet av förskola för vårdnadshavare i Stockholms 

stad genom att resultatet publiceras på stockholm.se. 

I den föreliggande anmälan av resultaten redovisar förvaltningen 

föräldrarnas omdömen för de kommunala förskolorna. 

Resultaten är i högsta grad tillförlitliga. Antal svar för 

Östermalm är 1417 st., vilket ger en svarsprocent på 81 %. Det 

är 6 % fler än året innan. Totalt för Stockholm stad inkom 

36364 svar, vilket ger en svarsprocent på 72 % (76 % för 

kommunala förskolor). 

Andelen nöjda vårdnadshavare i stadsdelen för de olika 

påståendena är högre jämfört med staden kommunala förskolor 

totalt. 

Dnr 2014-360-1.2.1. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Therese Carlborg m.fl. (M) anmälde ett 

gemensamt särskilt uttalande från Alliansen. 

 

Med hårt arbete och ett tydligt fokus på kvalitet och förbättring 

av redan goda insatser har stadsdelens förskolor lyckats med det 

enastående att överträffa sig själva igen. 

 

Genom att ta fjolårets undersöknings resultat på allvar, särskilt 

då frågorna kring barnets utveckling, information om förskolan 
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arbetssätt och mål, barnets fysiska aktiviteter och möjligheten 

att välja förskola har förvaltningen gjort mycket bra ännu bättre. 

 

Resultatet i årets förskoleundersökningen avseende stadsdelens 

kommunala förskolor är det bästa någonsin. Stadsdelens 

föräldrar med barn inskrivna i stadsdelens kommunala förskolor 

ger förskolorna sina högsta och bästa omdömen någonsin i 

förskoleundersökningens historia. Det är resultat i världsklass 

som uppnås i 23 av årets 25 påståenden. Östermalms 

kommunala förskolor har de mest nöjda föräldrar i stadens 

kommunala förskolor. 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Det är mycket glädjande att de kommunala förskolorna i vår 

stadsdel får så gott resultat i undersökningen och att det visar sig 

vara det bästa resultatet någonsin. Den visar också att 

Östermalm har de mest nöjda föräldrarna i stadens kommunala 

skolor.  

 

Att föräldrar vill ha mer information kring maten och 

möjligheter till kulturutbud är något som utmärker sig. Det man 

också kan utläsa är att det finns en del förskolor som inom flera 

områden inte får så positiva omdömen. Vidare kan utläsas att 

det finns en tendens till att föräldrar till flickor är mer nöjda än 

föräldrar till pojkar. 
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§ 13   

Ungdomsverksamhet i Humlegården - Humlanhuset 

Eva Broström informerade stadsdelsnämnden om verksamheten 

Humlanhuset som förvaltningen bedriver sedan några månader 

tillbaka i Humlegården. 

 

Målgruppen är ungdomar mellan 13-19 år. Majoriteten 

ungdomar som idag besöker Humlanhuset är pojkar. 

Förvaltningen har ett speciellt uppdrag att ge flickorna i 

åldersgruppen ett alternativ till samvaro. Förvaltningens 

fältassistent har blivit kontaktad av föräldrar som på olika sätt 

vill stötta verksamheten i Humlanhuset. Förvaltningen utreder 

nu detta och återkommer till nämnden med svar i Tertialrapport 

2. 

 

Tertialrapport 2 behandlas av nämnden i september månad 

2014. 

 

Dnr 2014-360-1.2.1.   
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§ 14   

Lokal samverkansöverenskommelse kring barn i 
behov av särskilt stöd från kommunen och 
landstinget (BUS) inom stadsdelarna Kungsholmen, 
Norrmalm och Östermalm 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Mellan följande parter inom Stockholms stad och Stockholms 

läns landsting har överenskommelse träffats om lokal BUS-

samverkan: Stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, Norrmalm 

och Östermalm, Utbildningsförvaltningen, Barn- och 

ungdomspsykiatrin (BUP), Habilitering & Hälsa, Barn- och 

ungdomsmedicinska mottagningarna (BUMM). 

Överenskommelsen utgår från den centrala överenskommelse 

som tecknades 2012 mellan Stockholms läns landsting och 

kommuner i Stockholms län, ”Samverkan kring barn i behov av 

särskilt stöd (BUS)”. Överenskommelsen omfattar barn och 

ungdomar som är i behov av särskilt stöd från förskolan, skolan, 

hälso- och sjukvården och/eller socialtjänsten. 

Dnr 2014-325-1.2.5. 
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§ 15   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinder 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för funk-

tionshinderfrågor den 22 maj 2014. 
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§ 16   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

från den 26 maj 2014. 
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§ 17   

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2014-062-1.1. 

 

Ärendegrupp i 
delegations-
ordningen 

Datum Beslut Delegat 

4.1. 

Besvara förvalt-

ningsremisser 

från stadsbygg-

nadskontoret. 

 

2014-05-22 

 

Remissvar i bygg-

lovsärende avseende 

flytt av stadstoalett, 

Östermalmstorg. 

Dnr 2014-330-1.5.3. 

 

Britt Mattsson 

avdelningschef 

Parkmiljögruppen 

Norra Innerstaden 

2.12 

Vidaredelegation 

av befogenheter 

till den förvalt-

ningschef som gör 

upphandlingar av 

tjänster som är 

gemensamma 

med andra 

nämnder. 

 

2014-05-09 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

stadsdirektören vid 

stadslednings-

kontoret att genom-

föra upphandling av 

Sammanhållen tjänst 

för leverans av pro-

filprodukter.  

Dnr 2014-340-2.2.1. 

 

Göran Månsson 

stadsdelsdirektör 
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§ 18   

Anmälan av promemoria 2014-06-12 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag 

och protokollsutdrag m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd. 

 

Från och med den 14 maj 2014 till och med den 3 juni 2014 

 

A. Meddelande från Kommunfullmäktige och 

Kommunstyrelsen i Stockholms stad 

Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde den 5 maj 

2014 (utdrag) 

§ 13 Vision Hässelby-Vällingby 2030 

§ 14 Reviderade riktlinjer för handläggning av ekonomiskt 

bistånd 

§ 15 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen (SoL), kvartal 1 år 2013 och kvartal 2 år 2013, 

äldreomsorg 

§ 16 Utveckling av stadens vigselmöjligheter 

§ 20 Motion om satsningar mot våld i nära relationer som 

drabbar män samt motion om fler måste våga anmäla 

sexualbrott 

 

B. Domar och beslut 

Kammarrätten i Stockholm, avdelning 2 

DOM 2014-05-08 angående rätt att del av allmän handling. 

Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 21 november 2013 och 

den 4 mars 2014. Kammarrätten bifaller överklagandena delvis 

och beslutar att Östermalms stadsdelsnämnd ska lämna ut 

begärda handlingar i den utsträckning som framgår av skälen för 

kammarrättens avgörande. 
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§ 19   

Information från stadsdelsdirektören 

T.f. stadsdelsdirektör Teenie Bennerholt hade ingen information 

att lämna till stadsdelsnämnden. 
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§ 20   

Övriga frågor 

Inga frågor att anteckna. 

 

 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse från Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) om 

”Aktivitetshus för unga i Norra Djurgårdsstaden”. Dnr 2014-

403-1.1. 

 

Skrivelse från Jaime Barrios m.fl. (V) om ”Säkerställande av 

finskspråkliga barns behov av förskoleverksamhet på finska”. 

Dnr 2014-404-1.1. 

 

Skrivelse från Jaime Barrios m.fl. (V) om ”Fritidsverksamhet 

för barn och ungdomar med funktionsnedsättning”. 

Dnr 2014-405-1.1. 

 
Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 21   

Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap 10 § 
föräldrabalken (FB) 
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§ 22  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § 1 
p föräldrabalken (FB) 
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§ 23  

Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap 7 §  
1 p föräldrabalken (FB) 
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§ 24  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna. 
 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 15 maj 

2014. 

 


